
Protok61 Nr 36/17

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku

Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego, kt6re odbylo siy 12 grudnia 2017 r. w sali konferencyjnej

ill 102 w Urzydzie Marszalkowskim Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego w Kielcach, al. IX

Wiek6w Kielc 3, w godzinach 11.15 - 12.30.

Obrady prowadzil: Wojciech Borz~cki - Przewodniczy Komisji.

Zawiadomienie 0 posiedzeniu stanowi zal,!cznik ill 1 do protokolu.

W posiedzeniu uczestniczyli czlonkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie z listami

obecnosci stanowi,!cymi zal,!czniki ill 2, 3 do protokolu.

Przewodnicz~cy Komisji zapytal czy ktos zglasza sugestie do porz,!dku obrad.

Pan Piotr Zol~dek, Czlonek Zarz~du wni6s1 0 wprowadzenie do porz,!dku obrad Informacji

dot. jakosci powietrza w wojew6dztwie swiytokrzyskim oraz celowosci podjycia "uchwaly

antysmogowej".

Przewodnicz~cy Komisji zaproponowal wprowadzenie powyzszego punktu przed punktem

"Sprawy r6zne".

Komisja jednoglosnie przyjyla do realizacji ponizszy porz,!dek obrad:

1. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawle Wieloletniej Prognozy Finansowej

Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego na lata 2018-2032.

2. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Budzetu Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego na 2018 rok.

3. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XXVI/371/16 z dnia 26 wrzesnia 2016 r. w sprawie utworzenia

Chycinsko- Kieleckiego Parku Krajobrazowego.

4. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/872/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Suchedniowsko-Oblygorskiego Parku Krajobrazowego.
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5. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/876/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Kozubowskiego Parku Krajobrazowego.

6. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/875/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Szanieckiego Parku Krajobrazowego.

7. Przyjycie planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska

na I p61rocze 2018 r.

8. Informacja dot. jakosci powietrza w wojew6dztwie swiytokrzyskim oraz celowosci

podjycia "uchwaly antysmogowej".

9. Sprawy r6zne.

Materialy do pkt. 1-6 porz'ldku obrad stanowi'l zal'lczniki do akt XXXIX sesji Sejrniku,

zas materialy do pkt. 7-9 stanowi'l zal'lczniki do akt Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej

i Ochrony Srodowiska.

Przebieg posiedzenia:

Ad 1-2.

Pani Maria Fidzinska - Dziurzynska, Skarbnik Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego

przedstawila projekt Budzetu Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego na 2018 r. oraz Wieloletniej

Prognozy Finansowej Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego na lata 2018-2032.

Poinformowala m.in., ze dochody budzetu wojew6dztwa na 2018 rok wynios'l 688 769 446

zlotych i byd'l wyzsze 0 3,3 proc. niz dochody w projekcie budzetu na 2017 rok. Natomiast

wydatki wynios'l 763 552 550 zl i byd'l 0 9,7 proc. wyzsze wzglydem projektu budzetu

na 2017 rok. Oznacza to, ze planowany deficyt wyniesie 74 783 104 zl.

Pokryty zostanie on wolnymi srodkami z lat ubieglych w kwocie ponad 54 mIn zl oraz

kredytem zaci'lgniytym na rynku krajowym w kwocie 20 mIn zl.

Ponadto Pani Skarbnik zaznaczyla, ze budzet na 2018 rok bydzie kontynuowal trzy cele

polityki budzetowej: realizacjy programu inwestycyjnego na lata 2018-2023, programu

odbudowy nadwyzek operacyjnych oraz programu zarz'ldzania dlugiem.
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Najwiyksz'l pozycjy w projekcie budzetu wojew6dztwa stanowi transport i l'lcznosc, na kt6re

przeznaczono 453 mIn zl. Wazne pozycje zajmuj'l r6wniez oswiata i wychowanie, ochrona

zdrowia oraz kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Najwiycej wydatk6w maj'ltkowych

stanowi'l inwestycje na drogach wojew6dzkich, kt6rych wartosc przekracza 362 mIn zl.

Podkreslila, ze pod wzglydem wydatk6w inwestycyjnych w calosci wydatk6w, wojew6dztwo

swiytokrzyskie zajmuje czwarte miejsce w Polsce.

Glos w dyskusji zabrali:

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku, Grigor Szaginian zwr6cil uwagy, ze jednym z zagrozeiJ. jest

brak kadr, kt6ry co rocznie bydzie odczuwalny coraz bardziej, a w przyszlosci grozic

destabilizacji budzetu.

Skarbnik Wojewodztwa dodala, ze niedob6r kadr powoduje r6wniez wzrost wartosci

kontrakt6w, wzrost koszt6w pracy. St'ld przedsiybiorcy nie mog'lc wywi'lzac siy w kr6tkich

terminach realizacji zadaiJ. podwyzszaj'l ceny ofert.

Przewodnicz~cy Komisji zwr6cil siy z zapytaniem, jak obecnie wygl'lda wskainik z tytulu

podatk6w dochodowych od os6b fizycznych i prawnych?

Skarbnik Wojew6dztwa odpowiedziala, ze nast'lpil bardzo niewielki wzrost.

Zast~pca Przewodnicz~cego Komisji zaznaczyl, ze coraz wiycej firm prowadz'lcych

dzialalnosc gospodarcz'l przeksztalca siy w sp6lki z ograniczon'l odpowiedzialnosci'l.

Skarbnik Wojewodztwa dodala do wypowiedzi przedm6wcy, ze bydzie przez to ubywac

ryczaltowc6w, a zwiykszeniu ulegnie liczba podmiot6w.

Radny Mieczyslaw G~bski zwr6cil siy z zapytaniem do Pani Skarbnik wg jakiego kursu

przeliczane zostaj'l dotacje unijne otrzymane przez wojew6dztwo swiytokrzyskie?

Skarbnik Wojewodztwa odpowiedziala, ze wg kursu publikowanego co 3 miesi'lce

przez Ministra Finans6w.

Radny Mieczyslaw G~bski zwr6cil siy z zapytaniem do Dyrektora SZDW w Kielcach

o planowan'l budowy sciezki rowerowej i chodnika przy drodze 750.
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Pan Damian Urbanowski, Dyrektor SZDW w Kielcach odpowiedzial, ze wszystkie

projekty, jako dokumentacje dotycz~ce chodnikow, sciezek rowerowych czyli tych

elementow, ktore nie s~ scisle zWl~ane z drog~ - finansuj~ gminy. Dodal, ze gminy

dokladaj~ 50% do realizacji.

Przewodnicz~cy Komisji przyst~pil do przeglosowania opinii do ww. projektow uchwal.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej Ochrony Srodowiska przy glosie

"wstrzymuj~cym siy" wyrazila pozytywn~ opiniy do projektu uchwaly w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swiytokrzyskiego na lata 2018-2032.

Opinia Nr 117/17 stanowi zal~cznik ill 4 do protokolu.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej Ochrony Srodowiska przy glosie

"wstrzymuj~cym siy" wyrazila pozytywn~ opiniy do projektu uchwaly w sprawie uchwalenia

Budzetu Wojewodztwa Swiytokrzyskiego na 2018 rok.

Opinia Nr 118/17 stanowi zal~cznik ill 5 do protokolu.

Ad 3-6.

Pan Tomasz Halatkiewicz - Dyrektor Zespolu SwiC(tokrzyskich i Nadnidzianskich

Parkow Krajobrazowych w Kielcach przedstawil projekty uchwal w sprawie:

- zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa Swiytokrzyskiego Nr XXVI/371/16 z dnia

26 wrzesnia 2016 r. w sprawie utworzenia Chycinsko- Kie1eckiego Parku Krajobrazowego,

- zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa Swiytokrzyskiego Nr XLIX/872/14 z dnia

13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Suchedniowsko-Oblygorskiego Parku

Krajobrazowego,

- zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa Swiytokrzyskiego Nr XLIX/876/14 z dnia

13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Kozubowskiego Parku Krajobrazowego,

- zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa Swiytokrzyskiego Nr XLIX/875/14 z dnia

13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Szanieckiego Parku Krajobrazowego.

Przewodnicz~cy Komisji przyst~pil do przeglosowania opinii do ww. projektow uchwal.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn~ opiniy do projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa
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Swiytokrzyskiego Nr XXVI/371/16 z dnia 26 wrzesnia 2016 r. w sprawle utworzenia

Chycinsko- Kie1eckiego Parku Krajobrazowego.

Opinia Nr 119/17 stanowi zal,!cznik nr 6 do protokolu.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pOZytyWll,! opiniy do projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/872/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Suchedniowsko-Oblygorskiego Parku Krajobrazowego.

Opinia Nr 120/17 stanowi zal,!cznik nr 7 do protokolu.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn,! opiniy do projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/876/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Kozubowskiego Parku Krajobrazowego.

Opinia Nr 121/17 stanowi zal,!cznik nr 8 do protokolu.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn,! opiniy do projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa

Swiytokrzyskiego Nr XLIX/875/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia

Szanieckiego Parku Krajobrazowego.

Opinia Nr 122/1 7 stanowi zal,!cznik nr 9 do protokolu.

Ad7.

Plan pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku

Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego na I p61rocze 2018 r. zostal przyjyty jednoglosnie i stanowi

zal,!cznik nr 10 do protokolu.

AdS.

Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich

i Srodowiska przedstawil Informacjy dot. jakosci powietrza w wojew6dztwie swiytokrzyskim

oraz celowosci podjycia "uchwaly antysmogowej", kt6ra stanowi zal,!cznik nr 11

do protokolu.

Pani Edyta Marcinkowska - zast«tpca Dyrektora Departamentu Rozwoju Obszarow

Wiejskich i Srodowiska przedstawila prezentacjy pn. Jakosc powietrza w wojew6dztwie
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swiytokrzyskim - celowosc podjycia "uchwaly antysmogowej", ktora stanowi zal~cznik nr 12

do protokolu.

W dyskusji, w ktorej glos zabrali: radny Henryk Milcarz, dyrektor Slawomir Neugebauer,

wiceprzewodnicz~cy Sejmiku, Tadeusz Kowalczyk, zastftpca przewodnicz~cego Komisji,

radny Mieczyslaw Gftbski, zastftpca dyrektora Edyta Marcinkowska, przewodnicz~cy

Komisji, czlonek Zarz~du, Piotr Zol~dek rozmaWlano nt. jakosci powietrza

w wojewodztwie swiytokrzyskim oraz dzialaniach naprawczych w celu jej polepszenia,

tj. me spalaniu odpadow na swoim terenie, wymianie kodow, doprowadzaniu

do termomodemizacji, podh:t.czaniu siy do ciepla systemowego, stosowaniu lepszej jakosci

paliw grzewczych.

Ad9.

W sprawach roznych glos zabral Przewodnicz~cy Komisji, ktory przedstawil pIsmo

z Zespolu Swiytokrzyskich i Nadnidzianskich Parkow Krajobrazowych w Kie1cach

i Narodowej Fundacji Ochrony Srodowiska z dnia 14 listopada br. dotycz~ce rozpoczytych

prac nad przygotowaniem Planu ochrony dla Kozubowskiego Parku Krajobrazowego, ktore

stanowi zal~cznik nr 13 do protokolu.

Nastypnie poinformowal czlonkow Komisji 0 odbiorze kalendarzy na 2018 rok

w Sekretariacie Kancelarii Sejmiku.

Na tym posiedzenie zakonczono.

PrzewOdnicZqcy Komisjl
Rolnictwa, Gospodarki WodneJ

i Ochrony Srodowiska

/
/

- Pronobis

6


